
آرمان ملی: تیم ملی والیبال ایران در آغاز هفته دوم لیگ 
اپن میزبان هفته دوم رفت و با  ملت های ۲۰۲۴ به مصاف ژ

حساب سه بر صفر شکست خورد. 
   ست اول

تیم ملی والیبال ایران در آغاز هفته دوم لیگ ملت های ۲۰۲۴ 
از ساعت ۱۳ و ۵۰ دقیقه سه شنبه، پانزدهم خرداد به مصاف 
ژاپن میزبان هفته دوم رفت. دقایق ابتدایی این ست پایاپای 
و نزدیک پیش رفت تا اینکه ژاپن ۱۱ بر ۸ جلو افتاد. در حالی 
که ژاپن ۱۲ بر ۹ جلو بود بین دو تیم رالی شکل گرفت که بعد 
کاهاشی با وجود دفاع، توپ را در  از چند بار رفت و برگشت، تا
زمین ایران جای داد و امتیاز سیزدهم را برای تیم خود گرفت. 
اسماعیل نژاد تک دفاع ژاپن را جا گذاشت و اسپک خود را در 
زمین ژاپن خواباند. در ادامه هم صالحی یک امتیاز مستقیم 
سرویس گرفت تا ایران دو امتیاز پیاپی کسب کند و بازی ۱۳ بر 
۱۱ به نفع ژاپن باشد. بازیکنان ژاپن اسماعیل نژاد را دفاع کردند 
و ۱۸ بر ۱۲ پیش افتادند. اسماعیل نژاد آبشار خود را به نوک 
انگشتان نیشیدا زد که توپ بیرون رفت و امتیاز برای ایران شد. 
در ادامه هم یک امتیاز مستقیم سرویس گرفت تا در حالی که 
بازی ۲۱ بر ۱۸ به سود ژاپن بود، بلین درخواست وقت استراحت 
کند. ایران چهار امتیاز پیاپی گرفت و اختلاف امتیاز را کم کرد، 
اما بازی همچنان ۲۳ بر ۲۲ به سود ژاپن بود. ژاپن این ست را در 
نهایت ۲۵ بر ۲۳ برنده شد. ایران در ست نخست نمایش بهتری 

نسبت به بازیهای هفته قبل خود داشت. 
   ست دوم

اولین امتیاز این ست را ایشیکاوا پس از یک رالی زیبا با دفاع 
اسماعیل نژاد برای ژاپن گرفت. دو تیم امتیاز به امتیاز پیش 
رفتند. اونودرا سرویس خود را به تور زد و در ادامه اسماعیل نژاد 
آبشار خود را به امتیاز تبدیل کرد تا ایران ۹ بر ۷ جلو بیفتد اما ژاپن 
بازی را در امتیاز ۹ به تساوی کشاند. ولی زاده با دفاع نیشیدا ایران 
را ۱۴ بر ۱۳ پیش انداخت تا بلین درخواست وقت استراحت کند. 
اونودرا امتیاز پانزدهم را پس از یک رالی برای ژاپن گرفت و پس از آن 
هم داور خطای آرایش تیمی ایران را گرفت تا حریف ۱۶ بر ۱۴ پیش 
کاهاشی  بیفتد. بار دیگر بازی در امتیاز ۱۶ برابر شد. ایشیکاوا و تا
دو امتیاز پیاپی برای تیم خود گرفتند تا ژاپن ۲۰ بر ۱۸ جلو بیفتد 
و پائز وقت استراحت درخواست کند. ژاپن اختلاف امتیاز خود 
را بیشتر کرد و در نهایت ست دوم را ۲۵ بر ۲۲ برنده شد. ایران در 
این ست هم مانند ست نخست نمایش نسبتا خوبی داشت اما 
دریافت های بی نقص و کارهای سرعتی روی تور ژاپنی ها، اجازه 

نداد ایران برنده شود. 
   ست سوم

در شروع این ست هم دو تیم رقابت نزدیکی داشتند. 
خطاهای انفرادی بازیکنان ایران زیاد شد و ژاپن ۹ بر ۶ جلو 
افتاد که پائز وقت استراحت گرفت. ضعف دریافت در زمین ایران 
باعث شد تا اختلاف امتیاز بیشتر شود و ژاپن ۱۲ بر ۷ تیم برتر 
میدان باشد. پائز دو تعویض انجام داد و بربست و اسفندیار را به 
زمین آورد تا اختلاف امتیاز را جبران کند. ایشیکاوا سرویس زد 

که هیچکدام از بازیکنان ایران آن را دریافت نکردند و بازی ۱۹ بر 
۱۴ به نفع ژاپن پیش رفت. در ادامه بازیکنان تعویضی ایران هم 
نتوانستند کمک کنند تا ژاپن ۲۵ بر ۱۷ برنده شود و بازی را ۳- ۰ 
به سود خود کند. ایران در دومین بازی خود در هفته دوم لیگ 

ملت ها ساعت ۶:۳۰ صبح پنجشنبه به مصاف برزیل می رود. 
   نظر سرمربی

مائوریسیو موتا پائز، سرمربی تیم ملی والیبال ایران پس از این 
دیدار گفت: تقریبا بازی خیلی خوبی بود. در ست اول مبارزه 
خوبی داشتیم، اما به اندازه کافی برای مقابله با ژاپن استوار 
که بازی  خوبی  نبودیم. بابت دو ست نخست خوشحالم، چرا
نشان دادیم. وی افزود: ست سوم خجالت آور بود. ما تیم بودن 
و مبارزه کردن را رها کردیم. به کشورمان احترام نگذاشتیم. به 
گران احترام نگذاشتیم. باید بهتر از این می بودیم. باید  تماشا
به کاری که انجام می دهیم و پیراهنی که پوشیدیم احترام 
می گذاشتیم. او ادامه داد: از تیم ایران در ست سوم نا امید 
شدم. امروز اینگونه بود. باید ببینیم برای بازی بعدی چه 
که هنوز نمی دانیم، اما باید  بازیکنانی را در اختیار داریم، چرا
که بازی سختی  برای بازی مقابل برزیل تیم تر باشیم، چرا

پیش رو داریم. تا ببینیم چه پیش می آید. 
   صحبت ملی پوشان 

مهدی جلوه پس از این دیدار اظهار کرد: همه تیم باهم 
عهد و پیمان بستیم که گذشته را فراموش کنیم و در هفته 
دوم رقابت های لیگ ملت ها نتایج بهتری بگیریم. دیدار 
اول مان برابر ژاپن میزبان بود و به هرحال تفاوت مان با تیم 
اول رنکینگ آسیا مشخص بود. تا اواسط این دیدار نمایش 

بسیار خوبی داشتیم، اما آنالیزهای مان از ژاپن عملی نشد و 
نتوانستیم آن طوری که می خواهیم جریان مسابقه را کنترل 
کنیم. بازیکنان ژاپن هم به توپ گیری عالی شان معروف هستند 
، توانستند تیم ایران را تحت فشار  و در لحظات حساس دیدار
قرار دهند. این نتیجه را به آن ها تبریک می گویم. وی ادامه 
داد: برنامه تیم ملی از اواخر ست دوم تغییر کرد و قرار بود 
روی برنامه خاص خودمان پیش برویم و از ست سوم، ریسک 
سرویس های مان را بالاتر ببریم تا بتوانیم ژاپن را تحت فشار 
قرار دهیم و در دفاع و توپ گیری برتری داشته باشیم. این 
موضوع باعث شد که تعداد اشتباهات فردی و سرویس های 
خطای تیم ایران بالا برود و اختلاف مان با ژاپن در ست سوم 
بیشتر شود. در ست اول و دوم نمایش خوبی داشتیم و حتی 

می توانستیم به برتری برسیم. 
   نظر سرمربی حریف 

فیلیپ بلین، سرمربی تیم ملی والیبال ژاپن درباره این دیدار 
گفت: پیروزی سه بر صفر مقابل ایران نتیجه خوبی بود. این 
بهترین بازی ژاپن نبود زیرا مشکلاتی داشتیم. آمادگی این مدل 
که بعضی از آنها کمی  بازی ها برای هر تیمی سخت است، چرا
خسته هستند. بازیکنان جوان ژاپن به تازگی مسابقات را شروع 
کرده اند و کمی با شرایط ناآشنا هستند، اما جنگنده و در حال 
رشد هستند. سرمربی تیم ملی والیبال ژاپن تا بیان این که ایران 
کید کرد: نیاز دارید که به تیم خود  در حال تغییر نسل است، تا
زمان دهید تا عملکرد خود را بروز دهد و ریتم خود را پیدا کند. 
پس از این دوران فکر می کنم که ایران یکی از بهترین نمایش ها 

را در والیبال دنیا ارائه می دهد. 
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گردان پائز گذاری سه ست توسط شا وا

آغاز هفته دوم لیگ ملت ها با شکست مقابل ژاپن 

: باشگاه ذوب آهن   حدادی فر
پیشنهاد بدهد می پذیرم

قاسم حدادی فر کاپیتان پیشین تیم فوتبال 
ذوب آهن در مورد حضور در موزه باشگاه سپاهان 
اظهار داشت: مسئولان باشگاه سپاهان زحمت 
کشیده و از من دعوت کردند. این دعوت خیلی 
به  دلیل  همین  به  بود،  ارزشمند  من  برای 
باشگاه سپاهان رفتم. من تمام عمر ورزشی ام 
را در باشگاه رقیب سپاهان، یعنی ذوب آهن 
گذراندم، اما این باعث افتخار من است و باید 
از باشگاه سپاهان تشکر کنم که چنین اقدامی 
انجام دادند. وی در ادامه افزود: البته دوست 
داشتم باشگاه خودم یعنی ذوب آهن این کار 
را انجام بدهد، ولی متأسفانه باشگاه ما در این 
مسائل خیلی ضعیف است. پیشکسوت باشگاه 
ذوب آهن در مورد عملکرد سبزپوشان در فصل 
بیست وسوم لیگ برتر فوتبال نیز به تسنیم گفت: 
ذوب آهن فصلی پرنوسان را پشت سر گذاشت و 
در نیم فصل دوم نوسان تیم بیشتر خودش را 
نشان داد، ولی در کل از نظر جایگاه نسبت به 
سال های گذشته بهتر بودند. امیدوارم اوضاع به 
گونه ای پیش برود که دوباره ذوب آهن به بالاترین 
سطوح مسابقات آسیایی برسد. »با توجه به 
صحبت های محمد ربیعی احتمال جدایی وی 

از ذوب آهن افزایش یافته است. 

ویژه

ه  همرا تصویری  وینیسیوس 
کل  یر مد  ، ت فا لا کا نی  جا با 
استعدادیابی باشگاه رئال مادرید، 
منتشر کرد و نوشت: جانییی! 
کالافات در طول سال های اخیر 
نقش مهمی در باشگاه اسپانیایی 

ایفا کرده است. 

یکی از قابل توجه ترین واکنش ها 
به حضور امباپه در مادرید، از 
سوی کمپانی نایکی است. آنها 
در پستی اینستاگرامی نوشته اند: 
»عاشق رویاهایت باش تا زمانی 
که رویاهایت هم عاشق شما 

شوند.«

آرش برهانی مهاجم سابق 
است  مدتی  که  ل  استقلا
هدایت امیدهای این باشگاه 
را برعهده گرفته، یک استوری 
جام  نوشت  و  کرد  منتشر 
ل  که استقلا شرافت جامی 

امسال به دست آورد. 

ت
شــ

س نو
عک

        جام شرافت!   نقش مهم رویاها

گفتوگو

قهرمانی  خصوص  در  ماهینی  حسین 
برتر امسال،  دراماتیک پرسپولیس در لیگ 
حواشی لیگ، ناراحتی هواداران پرسپولیس از 
مهدی هاشمی نسب و... صحبت هایی انجام 

داد که متن کامل آن را در زیر می خوانید: 
   ابتدا در مورد قهرمانی پرسپولیس بگو. 

واقعا خیلی چسبید، این تیم ابتدا با یحیی 
و بعدا با اوسمار روند خیلی خوبی داشت. بعد 
از آمدن اوسمار خیلی های فکر نمی کردند که 
پرسپولیس درنهایت به قهرمانی برسد، اما با 
اعتماد باشگاه به او درنهایت جام به پرسپولیس 
رسید. به عنوان یک هوادار پرسپولیس می گویم 
که قهرمانی حق تیم ما بود و برای به دست 

آوردنش کلی سختی کشیدیم. 
   صادقانه چند هفته پیش فکر می کردی 
که پرسپولیس به استقلال برسد و در نهایت 

قهرمان شود؟
ما این تجربه را سال گذشته هم داشتیم که 
سپاهان تا هفته های پایانی صدرنشین بود، 
اما در نهایت در بازی با ملوان امتیاز از دست 
داد. خداوکیلی فکر می کردم که استقلال مقابل 
نساجی امتیاز از دست بدهد. پرسپولیس هم 
منتظر کوچک ترین اشتباه از سمت استقلال 
بود و در نهایت این اتفاق رخ داد و به قهرمانی 

رسیدیم. 
   در این فصل تنش زیادی بین کادرفنی 
استقلال و هواداران پرسپولیس بود، در این 

مورد چه صحبتی داری؟
واقعا بعضی حرف ها خوب نیست. هرسال که 
پرسپولیس قهرمان می شود می گویند کار وزیر و 
وکیل و... بوده. مگر می شود در ۹ سال ۸ قهرمانی 
کسب کرد و همه هم کار وزیر باشد؟! کادرفنی 
استقلال امسال تمام تمرکزش را روی مصاحبه 
و جنجال گذاشت و از آن طرف پرسپولیسی ها 
جواب این صحبت ها را ندادند و فقط تمرکزشان 
گر به قهرمانی  داخل زمین بود. پرسپولیس ا
رسید یکی از دلایل مهمش آرامش بازیکنان و 

کادرفنی بود. 
   بیشتر ناراحتی پرسپولیسی ها هم از 

مهدی هاشمی نسب بود. 
زمانی که در استقلال اهواز بازی می کردم 
مهدی هاشمی نسب مربی ما بود و رفاقت خوبی 
هم با او دارم. فکر می کنم در مورد هاشمی نسب 
و دلیل رفتارهایش بهروز رهبری فرد تمام حرف را 
زد. هاشمی نسب به شدت پرسپولیسی بود و به 
خاطر یک سری اتفاقات از برخی پرسپولیسی ها 

دلخوری دارد که اینطوری صحبت می کند. 

ماهینی: 
مگر می شود در ۹ سال 
۸ قهرمانی کسب کرد و 

همه هم کار وزیر باشد؟!

 پایان کار تیم های میکس  
تفنگ بادی در جام جهانی

ایسنا: در دومین روز از مسابقات تیراندازی 
جام جهانی مونیخ تیم های میکس تفنگ بادی 
در کنار ۵۸ تیم دیگر در خط آتش ایستادند. 
تیم یک ایران متشکل از شرمینه چهل امیرانی 
و امیرمحمد نکونام با مجموع امتیاز ۶۲۹. ۲ در 
رده شانزدهم قرار گرفت. تیم دو ایران با ترکیب 
فاطمه امینی و پوریا نوروزیان نیز با امتیاز ۶۲۰. 
۲ در رده چهل و نهم ایستاد. فاطمه امینی و 
شرمینه چهل امیرانی در تفنگ بادی سهمیه 
کرده اند. همچنین  کسب  المپیک پاریس را 
در این روز هانیه رستمیان در مرحله سرعت 
تپانچه ۲۵ متر پشت خط آتش ایستاد. او در 
پایان دور مقدماتی و مجموع امتیازات دقت و 
سرعت امتیاز ۵۷۸. ۲۲ را ثبت کرد و در رده بیست 
و هشتم ایستاد. هانیه رستمیان در تپانچه ۲۵ 
متر سهمیه المپیک کسب کرده است. مسابقات 
تیراندازی جام جهانی آلمان از ۱۱ تا ۱۹ خرداد به 
میزبانی مونیخ برگزار می شود. این مسابقات 
آخرین رویدادی است که رنکینگ آن در سهمیه 
المپیک پاریس تاثیرگذار است و ۶ تیرانداز ایرانی 

در این مسابقات شرکت دارند. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: یکی از کاپیتان های تیم ملی فوتسال ایران به دوران 
بازی خود در قهرمان فوتسال اروپا پایان داد. سایت باشگاه مایورکا 
پالمای اسپانیا نوشت که حسین طیبی بازیکن باتجربه تیم ملی 
فوتسال ایران با پایان قرارداد خود با این باشگاه، به صورت رسمی از 
تیم پالما جدا شد. خوسه تیرادو مدیر باشگاه مایورکا پالما در مورد 
دلیل جدایی ملی پوش فوتسال کشورمان تصریح کرد: ما تلاش 
کردیم قرارداد طیبی را تمدید کنیم، اما این بازیکن تصمیم گرفت 
در مسیر دیگری حرکت کند و ما به این تصمیم احترام می گذاریم. 
طیبی که در تیر ماه ۱۴۰۱ با باشگاه مایورکا پالما قرارداد بسته بود، 
به همراه تیم فوتسال این باشگاه به دو قهرمانی لیگ قهرمانان 

اروپا دست یافت. 

بیــنالمــلل
   کریستیانو رونالدو گفت: از شکستن رکورد گلزنی در لیگ 
عربستان احساس غرور می کنم و این یک اتفاق عالی است. 
کریستیانو رونالدو مهاجم پرتغالی النصر در فصل اخیر لیگ 
حرفه ای فوتبال عربستان با به ثمر رساندن ۳۵ گل عنوان آقای گلی 
را به دست آورد. رونالدو همچنین رکورد بیش ترین تعداد گل در 
کشی الاتحاد  این رقابت ها را که به عبدالرزاق حمدا... مهاجم مرا
با ۳۴ گل اختصاص داشت، شکست. کریستیانو رونالدو به سرویس 

رسانه ای سازمان لیگ حرفه ای فوتبال عربستان 
گلی اهمیت زیادی  گفت: کسب عنوان آقای 

برای من دارد و نشان دهنده نتیجه کارم است. 
من به کسب این عنوان در ابتدای فصل فکر 
نکردم، اما با گذشت زمان آن را در نظر گرفتم. 

من از هم تیمی هایم در النصر تشکر 
می کنم. بدون همکاری آنها رسیدن 

به عنوان آقای گلی امکان پذیر 
نبود. از شکستن رکورد گلزنی 

در لیگ عربستان احساس 
یک  این  و  می کنم  غرور 
این  است.  عالی  اتفاق 
اتفاق مرا خوشحال می کند 

می دهد.  انگیزه  من  به  و 
مهاجم پرتغالی تیم فوتبال 

النصر خاطرنشان کرد: این یکی 
از بهترین  فصول گلزنی و ساخت گل برای 
دیگر هم بازی هایم در دوران حرفه ای 

من بود. 

: سعی می کنم زنوزی را منصرف کنم  لوز آ

ک بهانه است انتظاری: صحبت از ناداوری ها و قهرمانی ناپا

کتور  ریکادو آلوز هافبک پرتغالی تیم ترا
بلاتکلیفی این باشگاه در مقطع زمانی فعلی را 
آفتی بزرگ برای سرخپوشان تبریزی دانست. 
کتور به  گذاری باشگاه ترا ریکادو آلوز درباره وا
هیات فوتبال آذربایجان شرقی اظهار داشت: 
من برای استراحت به کشورم برگشتم که مثل 
گذاری باشگاه  همه از طریق رسانه ها از وا
مطلع شدم. از این اتفاق شوکه شده ام و از 
طرفی نگران هم هستم. سعی می کنم با آقای 
زنوزی تماس گرفته و ایشان را از این تصمیم 
کتور با  منصرف کنم. هافبک تیم فوتبال ترا
بیان اینکه زنوزی همیشه مثل پدر کنارش 
بوده است، تصریح کرد: به نظرم امسال تیم 
قدرتمندی داشتیم و نباید کوتاهی و اشتباه 

ما بازیکنان در مستطیل سبز به پای مالک 
باشگاه نوشته شود و بی انصافی است. اهانت 
به آقای زنوزی توجیهی ندارد. هواداران، 
بازیکنان، کادر فنی، مالک و مدیریت باشگاه 
همه یک خانواده هستیم. به نظرم باید با 
همدلی از این وضعیت گذر کنیم. بلاتکلیفی 
هیچ وقت خوب نیست. از هر زاویه ای که 
به موضوع نگاه می کنم، نگران می شوم. آلوز 
کرد: با توجه به اینکه امسال  خاطرنشان 
به  می کنم  سعی  بودم،  تیم  دوم  کاپیتان 
و  باشم  داشته  اشراف  موضوعات  تمامی 
کتور است؛  کنون به عنوان کسی که عاشق ترا ا
می خواهم به تیم کمک کنم تا از این وضعیت 
گذر کنیم. می توانستم سکوت کرده و خیلی 

راحت به تعطیلاتم ادامه دهم، ولی احساس 
وظیفه می کنم پیگیر مسائل تیم باشم. وی 
با بیان اینکه من هم شنیده ام که برخی ها 
کید  از گوشه و کنار سهم خواهی می کنند، تأ
کرد: این موضوع درست نیست که آقای زنوزی 
هزینه کند و عده ای انگشت شمار هم بگویند 
منافع ما باید تأمین شود، در غیر این صورت 
اوضاع را خراب می کنیم! بسیاری از بازیکنان 
باتجربه هستند و فشار سنگین علیه  تیم 
تیم، تاثیری روی فوتبال شان ندارد، اما به 
جرأت می توانم بگویم استرس را در ساق پای 
بازیکنان جوان می بینم و این موضوع من را 
کتور همچنین  ناراحت می کند.  کاپیتان دوم ترا
کتور و هوادارانش  یادآور شد: من باشگاه ترا

را دوست دارم. به هواداران حق می دهم که 
دنبال موفقیت باشند و به نظرم امکانات و 
شرایط کنونی باشگاه مناسب این است که با 
تقویت تیم، گام های بلندی به سمت موفقیت 
گر شرایط و  در سال های آتی برداریم، اما ا
امکانات باشگاه مناسب نباشد، اعضای تیم 
نمی توانند آن عملکرد موردانتظار را داشته 
کتور برای  باشند. آلوز در پایان گفت: شرایط ترا
من و سایر بازیکنان خارجی بسیار ایده آل 
که می خواهیم برای مان  است؛ هر چیزی 
فراهم می شود و از این بابت از باشگاه تشکر 
می کنم، ولی بلاتکلیفی فعلی، آفت بزرگی برای 
تیم است. امیدوارم هرچه زودتر مشکلات حل 

شود تا از مسیرمان منحرف نشویم. 

سهراب انتظاری مهاجم پیشین تیم فوتبال 
پرسپولیس اعتقاد دارد، ذهنیت برنده و عملکرد 
که  بوده  عاملی  دو  باتجربه  بازیکنان  خوب 
گردان اوسمار شده است.  سبب ساز قهرمانی شا

   پیروزی مقابل مس 
سهراب انتظاری در گفت وگو با تسنیم درباره 
پیروزی پرسپولیس مقابل مس رفسنجان و 
مسجل شدن قهرمانی سرخپوشان در لیگ 
بیست وسوم اظهار داشت: جا دارد ابتدا به 
کادر فنی خسته نباشید  بازیکنان و اعضای 
بگویم که پس از یک فصل سخت توانستند دل 
میلیون ها هوادار پرسپولیس را شاد کنند. به 
نظر من یحیی گل محمدی هم در این قهرمانی 
سهیم بود و باید قدردان او هم باشیم. همان طور 
بازی  یک  پرسپولیس  می رفت،  انتظار  که 
فوق العاده سخت مقابل مس داشت. با توجه 
به شرایط و حساسیت هایی که سرخپوشان 
داشتند تا در پایان این بازی قهرمان شوند، 
مس رفسنجان هم یک بازی محکم و خوب 
انجام داد و از ابتدا آمده بودند که گل نخورند 

گل برسند.  و در ضدحملات هم بتوانند به 
همه این عوامل باعث شد کار گره بخورد و همه 
کادر فنی و همین طور هواداران  بازیکنان و 
لحظات پراسترسی را تجربه کردند. وی ادامه 
داد: پرسپولیسی ها می دانستند که برای قهرمانی 
حتماً باید مس را شکست دهند، اما همان طور 
که دیدید استرس و فشار بازی نگذاشت که 
سرخپوشان بازی همیشگی شان را انجام دهند. 
گردان اوسمار  البته این را هم باید بگویم که شا
در فاصله ۱۰، ۱۲ روز سه بازی سنگین انجام 
دادند که فشار زیادی به لحاظ روحی و جسمی 
به بازیکنان وارد کرد. پرسپولیسی ها تقریباً یک 
نیمه مقابل نساجی ۱۰ نفره بازی کردند و در بازی 
با استقلال خوزستان هم بازیکنان خیلی توان 
گذاشتند تا به پیروزی رسیدند. در واقع یک تیم 
خسته و تحلیل رفته به لحاظ قوای بدنی،  پا به 

بازی برابر مس گذاشت. 
   نقش بازیکنان 

 »بازیکنان باتجربه، پرسپولیس را قهرمان 
کردند.« انتظاری با بیان این جمله خاطرنشان 

کرد: همه ما دیدیم که با توجه به برتری دو گله 
گردان نکونام در آستانه قهرمانی  استقلال، شا
قرار گرفته بودند و از این طرف هم پرسپولیس هر 
لحظه کارش سخت تر و استرس بازیکنان بیشتر 
می شد. در این شرایط تجربه بازیکنانی مانند 
وحید امیری، گولسیانی و امید عالیشاه به کمک 
تیم آمد. باید بگوییم که پرسپولیس قهرمانی در 
این فصل را مدیون بازیکنان باتجربه  و ذهنیت 

برنده اش است. 
   تمدید قرارداد اوسمار 

کنش به این موضوع که اوسمار پس  وی در وا
از قهرمانی پرسپولیس، برای تمدید قراردادش از 
مدیران باشگاه زمان خواسته است، گفت: به هر 
حال این طبیعی است که سرمربی برزیلی چنین 
تصمیمی گرفته باشد. در این مدت فشار کار بالا 
بود و اوسمار هم حق دارد که بخواهد استراحت 
کند. به عقیده من اما مدیران باشگاه نباید 
فرصت را از دست بدهند و خیلی سریع باید برای 

فصل جدید برنامه ریزی کنند. 
انتظاری در پایان راجع به اعتراض جواد 

نکونام و بازیکنان استقلال به این موضوع 
که پرسپولیس با اشتباهات داوری قهرمان 
کرد: ما باید هرچه زودتر  لیگ شد، تصریح 
VAR را به فوتبال مان بیاوریم تا اشتباهات 
داوری به حداقل برسد. نه تنها پرسپولیس و 
استقلال بلکه همه تیم های لیگ از اشتباهات 
داوری ضرر کردند، بالاخره تیم ها سرمایه گذاری 
می کنند و انتظار دارند که حق شان ضایع نشود، 
اما این شرایط باعث نمی شود که خیلی راحت 
بیاییم و بگوییم که پرسپولیس با اشتباهات 
داوری قهرمان شده است. بازیکنان پرسپولیس 
تلاش کردند و زحمت کشیدند و حرف شان را 
در زمین زدند. به عقیده من در چنین شرایطی 
بهترین کار را کادر فنی و بازیکنان پرسپولیس 
کنشی نشان ندادند  انجام دادند که هیچ وا
و فقط تمرکزشان روی بازی و تمرین بود و در 
آخر هم مزد زحمات شان را گرفتند. صحبت از 
ک بهانه است و فقط  ناداوری ها و قهرمانی ناپا
بابت این است که فشار را از روی خودشان 

دور کنند. 

پرسپولیس شجاع تر از استقلال بود 

تیم پرسپولیس امسال فراز و فرود های زیادی داشت، اما با 
کله اصلی خود را حفظ کرده  وجود این مسائل به خاطر آنکه شا
بود و استمراری که در جمع آوری امتیازات دیدار های نیم فصل 
دوم داشت منجر به قهرمانی این تیم شد. استقلال هم مثل 
پرسپولیس لیاقت قهرمانی را داشت. نباید در حق تیمی اجحاف 
کنیم و استقلال هم تیم بسیار خوبی بود. بیشتر از پرسپولیس و 
سپاهان صدرنشین بود، اما در دو سه هفته پایانی لغزید تا قهرمانی 
را از دست بدهد. جذابیت زیادی در دیدار های هفته های پایانی 
داشتیم و به هر دو تیم و طرفداران آنها تبریک بگویم. در هفته 
آخر در حق استقلال اجحاف شد و هر تیم دیگری در این شرایط 
گر بازی می کرد، چون احتمال قهرمانی  بود هم نباید بدون تماشا
گر پرسپولیس نمی توانست دقایق پایانی به گل برتری  داشت و ا
گران خود قهرمانی می شد.  برسد، آن وقت استقلال بدون تماشا
اختلافاتی که درون تیم سپاهان به وجود آمد مانع از آن شد تا 
در کورس قهرمانی بماند. تیمی که با قدرت زیادی شروع کرد و 
بعد از شکست خانگی برابر الهلال عربستان در لیگ قهرمانان 
آسیا یک مقدار تمرکز خود را از دست داد. امتیازات مهمی هدر 
رفت و حواشی مختلفی برای این این ایجاد شد. در هفته های 
آخر کمی خود را جمع و جور کرد و امتیازاتی گرفت، اما فرصت 
جبران نبود و عنوانی بهتر از سومی به دست نیامد. سپاهان تنها 
تیمی بود که توانایی زدن بالای دو گل را به هر حریفی داشت. 
این تیم بیشتر از درون ضربه خورد تا بیرون و نتوانست همپای 
پرسپولیس و استقلال تا هفته آخر شانس قهرمانی داشته باشد. 
گر بحث داوری است باید دید  در مورد حاشیه های این فصل ا
فقط استقلال و پرسپولیس متضرر شدند یا در طول فصل تیم های 
دیگری هم از اشتباهات داوری آسیب دیدند. همه تیم ها ذهنیت 
مشترک به اشتباهات داوری و تأثیرگذاری آنها در نتایج مسابقات 
گر اشتباهات برای چند تیم خاص بوده که مبحثی کاملاً  دارند. ا
تخصصی است. فصول گذشته و این فصل صحبت های زیادی 
علیه داوری زده شده، حتی در یک دو هفته پایانی و مخصوصاً 
هفته آخر دیدگاه های متفاوتی در مورد تصمیمات داوران به 
گر بعد از هر بازی به مسائل داوری ورود کنیم از  میان آمد. ولی ا
اصل فوتبال دور مانده ایم. پیش کشیدن بحث داوری بعد از هر 
بازی فرار رو به جلوی مربیان و کادرفنی و بازیکنان تیم هاست. 
سرمربیانی در تیم های لیگ برتری دیدم که در بعضی بازی ها، 
حقیقتاً بی مورد علیه داوری حرف می زدند و بیشتر به فکر فرار 
رو به جلو بودند تا از بار مسئولیتی که بر عهده دارند شانه خالی 
کنند. با آمدن VAR هم بحث های داوری تمام نمی شود. تا زمانی 
که نتیجه نگیریم داور قاضی و تصمیم گیرنده است، دچار مشکل 
هستیم، ضمن اینکه تیم ها نمی توانند بر روی داوری نظارت کنند، 
مسئولیت نظارت با نهادی بیرون از تمامی تیم هاست. بدون 
گر نهادی  نظارت بر قضاوت های مشکلات تمام نمی شود، اما ا
بیرون از تمامی تیم ها ناظر باشد، با اولین اشتباه جلوی تکرار را 
می گیرد. تفاوت چندانی بین بازیکنان دو تیم سرخابی وجود 
ندارد، چون هر دو پرطرفدار هستند و حمایت دولتی را پشت 
گذاری هم شرایط برابری وجود داشت و  خود می دیدند، در وا
حامیان مالی خوبی مالک دو باشگاه شدند. بازیکنان بزرگی در 
استقلال و پرسپولیس وجود دارد و از فیلتر هایی رد شدند که 
به این دو تیم رسیدند. قهرمانی پرسپولیس در بازی با استقلال 
خوزستان رقم خورد که وقتی ۳ بر صفر عقب افتادند در ۲۰ دقیقه 
پایانی با کمک وقت های اضافه ۴ بر ۳ پیروز شدند. یک جا هایی 
تفاوت های کوچکی وجود دارد که عامل برتری می شود. استقلال 
با همه کاستی ها جنگید، اما پرسپولیس شجاع تر بود و بابرنامه تر 

در حملات ظاهر می شد. 

محسنبیاتینیا
کارشناسفوتبال


